
Lapsiystävällinen kunta –mallin käyttöönotto Rautjärvellä 
 
 
Lasten eriarvoistuminen on ollut huolestuttava trendi jo pidempään, eikä toista vuotta 
jatkunut koronapandemia ole ainakaan auttanut tilannetta. Mielestäni ei ole riittävää että 
lapset voivat keskimäärin hyvin, on pyrittävä siihen että kaikki lapset voivat hyvin. 
Teemme tässä valtuustosalissa paljon päätöksiä, jotka koskevat rautjärveläisiä lapsia. 
Päätöksillämme on vaikutusta siihen, miten lapsien hyvinvointi ja oikeudet kunnassa 
toteutuvat.  
 
Unicef on luonut Lapsiystävällinen kunta –mallin, joka auttaa kuntia tekemään lasten 
hyvinvoinnin kannalta oikeita ja pysyviä ratkaisuja lasten arjen palveluissa ja kunnan 
hallinnossa. Lapsiystävällinen kunta - malli on työväline, jonka avulla kunta tunnistaa, 
missä sillä on parannettavaa lapsen oikeuksien suhteen, määrittelee mitä sen tulee 
tehdä, jotta jokaisen lapsen oikeudet toteutuisivat kunnassa mahdollisimman hyvin sekä 
seuraa järjestelmällisesti työnsä edistymistä. Lapsiystävällisessä kunnassa jokainen 
lapsi tuntee olevansa arvokas, jokainen lapsi saa elää turvassa, jokainen lapsi saa 
harrastaa, jokaisella lapsella on kavereita ja turvallinen aikuinen, jokainen lapsi saa 
äänensä kuuluviin, jokainen lapsi huomioidaan päätöksenteossa. Mielestäni nämä ovat 
asioita ja arvoja joita kohti meidän tulee pyrkiä kuntana. 
 
Unicefin malli rakentuu YK:n lapsen oikeuksien sopimuksen ympärille, mukana on jo yli 
40 kuntaa ympäri Suomea, esimerkiksi Lappeenranta ja Puumala. Mallista saa tukea, 
tietoa ja työkaluja toimintojen kehittämiseen. Ehdotan, että Rautjärven kunta selvittää ja 
osallistuu Unicefin Lapsiystävällinen kunta –malliin.  
 
 
 
Lisätietoja Unicefina Lapsiystävällinen kunta –mallista: www.lapsiystavallinenkunta.fi 
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